
 
ACTA DEL PLE EXTRAORDINARI I URGENT DE LA CORPORACIÓ 

MUNICIPAL, DEL DIA NOU DE JULIOL DE DOS MIL SET. 
 
     - - - o o o O O o o o - - - 
 
 A la ciutat de Sagunt, a dia nou de juliol de dos mil set, a les 13 hores i 20 minuts, es 
reuneixen al Saló de Sessions d’aquest Excm. Ajuntament, sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 
Alcalde, Sr. Alfredo C. Castelló Sáez, els següents regidors: 

 
Sr. Vicente Vayá Pla 
Sra. Concepción Peláez Ibáñez 
Sra. Davinia Bono Pozuelo 
Sr. Sergio Ramón Muniesa Franco 
Sr. Juan Serrano Moreno 
Sra. A. Leonor Murciano Rodríguez 
Sra. Mª Teresa Peris Azpilicueta 
Sr. José Luis Martí González 
Sra. Gloria I. Calero Albal 
Sr. José Luis Chover Lara  
Sra. Nuria Hernández Pérez 
Sr. Miguel García Benítez 
Sra. Aurora Campayo Duarte 
Sr. Miguel Chover Lara 
Sr. Jaime E. Goig Torres 
Sr. Raúl Navarro Gómez 
Sr. Manuel González Sánchez 
Sr. Ana María Martínez Macián 
Sr. Sergio Paz Compañ 
Sr. Josep Francesc Fernández Carrasco 
Sr. Mª Teresa García Muñoz 
Sr. Fernando López-Egea López 
Sr. Francisco Aguilar Gil. 
NO HI ASSISTEIX: 
Sra. Mª Pilar Fernández Xirivella 

 
 Assistits pel secretari general, Dr. Emilio Olmos Gimeno i de l’interventor, Sr. Sergio 
Pascual Miralles, a fi de celebrar sessió extraordinària i urgent del Ple de la corporació, en 
primera convocatòria. 
 La presidència obri la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos en l’ordre del 
dia. 
 
1 RATIFICACIÓ URGÈNCIA CONVOCATÒRIA: 
 De conformitat amb el que disposa l’article 46.2-b de la Llei 7/85, de 2 abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, article 48.2 del Text Refós 781/86 i art. 79 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet a 
votació la ratificació de la urgència de la convocatòria, que és aprovada per unanimitat. 
 
2 FIXACIÓ DEDICACIÓ EXCLUSIVA MEMBRES DE LA CORPORACIÓ, 
RETRIBUCIONS I INDEMNITZACIONS I ASSIGNACIONS ALS GRUPS POLÍTICS 
MUNICIPALS. EXPT. 25/07-C: 
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Vista que, la importància d’aquest municipi i el volum econòmic i de gestió de les 
seues institucions de govern i administració exigeixen als representants polítics una especial 
dedicació en el compliment de les tasques que, amb la seua elecció, els ciutadans els han 
encomanat, fet que es tradueix necessàriament en una dedicació plena o semiplena a aquestes 
labors que dificulta, i de vegades impedeix, el desenvolupament normal de les activitats que 
fins al moment estaven realitzant. 
 Vist que, conscients d’aquesta responsabilitat, l’actual equip de govern pretén, com 
han fet els governs locals anteriors, que els seus components dediquen el seu màxim i 
principal esforç al compliment d’aquestes labors de gestió que la ciutadania els ha encomanat, 
que necessàriament comportarà en molts casos la plena dedicació a les labors municipals, 
durant el seu mandat. 
 Vist que, no obstant això, aquesta Alcaldia entén que la dedicació completa i exclusiva 
a les labors del Govern Local ha de ser, almenys, igual en el contingent de regidors amb 
dedicació exclusiva a la quantitat de grans Àrees de Govern en les quals s’organitza 
l’Ajuntament i que, encara diferenciant-se en la seua denominació i canviant mínimament els 
continguts, no han estat alterades en quantitat en l’actual organització municipal (sis grans 
Àrees de Govern). I això amb independència que qui servisca el càrrec amb dedicació 
exclusiva des del Govern Local, exercisca la superior direcció i coordinació de l’àrea (regidor 
delegat amb delegació genèrica), o siga el responsable directe d’un o diversos serveis que s’hi 
integren (regidor delegat amb delegació especial). 
  Vist, igualment, que les labors de control de l’actuació del Govern Municipal 
personificat en el seu Ajuntament, en la Junta de Govern Local, o en els regidors que 
exerceixen funcions executives com a delegats, exigeixen igualment una especial dedicació 
pels corporatius, a qui la legislació vigent els atribueix aquestes funcions, fet que igualment 
pot representar, quan les tasques preparatòries i de seguiment no són indirectament realitzades 
(com a col·laboradors directes dels regidors) per personal eventual, també una dedicació 
exclusiva al càrrec. 
 Vist que la figura del regidor amb dedicació exclusiva al càrrec no és una figura aliena 
en l’organització d’aquest Ajuntament, incardinada tant en els Equips de Govern com 
realitzant labors de control i fiscalització des dels grups polítics municipals que integren la 
comunament denominada “Oposició”. 
 Vist, d’altra banda, que tot i que els corporatius no presten els seus càrrecs en règim de 
dedicació exclusiva, haurien de ser rescabalats de les despeses que els ocasione la dedicació 
al càrrec tant a través del mecanisme de les “indemnitzacions” com de les “assistències” per 
la concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats –necessaris o complementaris– 
de la corporació dels quals formen part. 
 Vist que, independentment de la modificació del règim de dedicació que es proposa, 
s’entén adequat mantindre en aquest moment tant el sistema com les quanties de les 
retribucions que percebien els membres de la corporació fins a la renovació actual. 
 Atés que el sistema retributiu dels membres de les corporacions locals està establit 
fonamentalment en l’article 75 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del 
règim local (en la redacció donada per la Llei 14/2000, de 29 de desembre, de mesures fiscals, 
administratives i d’ordre social), precepte que possibilita que siga el Ple de la corporació qui 
establisca quins dels seus membres percebran retribucions per l’exercici dels càrrecs quan els 
ocupen amb dedicació exclusiva i la seua quantia; qui ho faran per dedicació parcial, i com 
serà la quantia de les indemnitzacions, de les “assistències” i altres qüestions relacionades 
amb aquesta matèria. 
 Atés igualment que la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, estableix la possibilitat d’assignació als grups polítics municipals, a càrrec dels 
Pressupostos de l’entitat, de dotacions econòmiques (amb un component fix idèntic per a tots 
els grups i un altre variable en funció dels membres de cadascun d’ells) per al seu 
funcionament; dotacions que en cap cas podran destinar-se al pagament de remuneracions de 
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personal de qualsevol tipus al servei de la corporació o a l’adquisició de béns que puguen 
constituir actius fixos de caràcter patrimonial i, obligant els grups polítics municipals a dur 
una comptabilitat específica d’aquesta dotació, que haurà de ser posada a la disposició del Ple 
de la corporació quan aquest ho demane. 

Atés que aquesta proposta, no dictaminada per cap Comissió Informativa Permanent 
per no estar constituïdes encara, és conforme al contingut de l’abans esmentat article 73, 75 i 
concordants de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i a la resta 
de l’ordenament jurídic  
 

El portaveu del grup BLOC, SR. FERNÁNDEZ, indica: “Bé, en principi pensàvem 
que aquesta qüestió plantejaria més debats; és cert que l’altre dia ja vam estar comentant 
aquestes qüestions, no, i espere que hui es resolguen definitivament perquè crec que són 
qüestions que en principi no afecten la vida diària dels ciutadans i, per tant, estan fora de 
l’horitzó de problemes, que és precisament el que moltes vegades critiquen els ciutadans, que 
els polítics parlem moltes més vegades de problemes interns que no de problemes dels 
ciutadans. 
 Sí que voldria, perquè tot aquest debat ha generat una sèrie de controvèrsies, incidir en 
alguna contradicció que jo crec que hi ha dins de la proposta de l’Equip de Govern. Es diu 
precisament en l’acord que com a manera de justificar les dedicacions exclusives que el 
volum econòmic i de gestió de la institució de govern i administració demanen, que alguns 
representants tinguen dedicació exclusiva, i això no ho pose en dubte en absolut per 
coherència i a més perquè ho creiem. 

I aleshores això quadra, perquè hi ha sis grans àrees de gestió, més la de l’Alcaldia. 
Per tant, una proposta que quadra en principi, perquè és clar que hi ha 6 grans àrees de gestió, 
l’Alcaldia. Però no vull deixar passar que, almenys en el fons, sí que hi ha alguna 
contradicció, i enllaça precisament amb el que he dit al principi dels problemes dels 
ciutadans, i amb el discurs del PP: una de les qüestions que s’han plantejat com a més 
prioritàries per a l’acció del govern és la de la seguretat. Veritat, i a ningú no se li escapa que 
un dels problemes estructurals que tenim en aquest Ajuntament és precisament el dels serveis, 
i la solució definitiva de la SAG, que no debades consumeix més. Jo crec que la xifra és 
escandalosa, però és així, més del 20% del Pressupost. La SAG són més de 12 milions 
d’euros, per tant estem parlant d’una xifra molt important, i en el cas de la Policia Local no 
cal dir que estem parlant de pràcticament més de 100 funcionaris i d’una àrea de gestió 
importantíssima. 

Per això li demanem a l’Equip de Govern que considere la possibilitat d’alliberar la 
regidora Leonor Murciano, que no solament du la SAG sinó també la Policia, a més de 
Platges i Turisme. 

Em sembla que una àrea de gestió tan important necessitaria una regidora en aquest 
cas amb una dedicació exclusiva. Si no és així, entenem que una part de la seua argumentació 
quant a la dedicació exclusiva dels membres de la corporació quedaria fluixa. I sobretot 
perquè si la dedicació exclusiva està precisament per a solucionar problemes de la societat, 
aquests dos són dos grans problemes. Ho dic amb tot el respecte, i amb tota la legitimitat que 
té qualsevol persona d’alliberar-se o no; crec que és una de les dues o tres regidores que més 
justificada tindria l’alliberament.” 

 
El portaveu del Grup SP, SR. GOIG, indica: “Bé, bon dia, nosaltres votarem, 

continuarem votant no a aquesta proposta. Vam mantindre, em sembla, i mantenim la mateixa 
opinió que manteníem l’altre dia, com no podia ser d’altra manera, i els mateixos arguments 
en els quals pense que no tornarem a incidir. 

Sí que volíem traure a col·lació un argument nou pel que fa a aquest tema, que és tot el 
que es va dir dels alliberats, que era molt senzill: el Partit Popular en el seu moment, i SP en 
el seu moment també deia sobre el tema dels alliberats que el més lògic davant un equip de 
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govern nou i més ara, amb un equip de govern en minoria, és primer posar-se a caminar, 
veure quines són les realitats objectives, què fa falta a l’equip de govern, i no solament a 
l’equip de govern sinó a l’oposició a l’hora d’alliberar personal, i una vegada es tinguera 
aqueixa experiència, no hi ha cap problema que això s’aprove o bé en els pressupostos o bé en 
el ROM. És una més, diguem-ne, de les raons que s’afigen al que ja vam estar mantenint 
l’altre dia. Per tant, en aquest punt nosaltres votarem que no. Gràcies.” 

 
El portaveu del Grup PP, SR. MUNIESA, diu: “Bon dia, Sr. Fernández, jo crec que en 

aquest cas no és que es vestisca d’una manera o d’una altra; jo crec que està justificat 
totalment i absoluta, i ho explicaré. És un criteri d’organització en aquest cas, jo crec que de 
l’Alcaldia, decidir en tot cas quines persones hem d’estar en aqueix tipus de dedicació 
exclusiva. 

Evidentment vosté parla d’una necessitat quant a serveis, de la qual cosa nosaltres 
estem plenament convençuts, i a més hem fet bandera també de la necessitat de millorar 
determinats serveis, i quan parlem de la SAG o la Policia Local. Però jo crec que té una 
justificació. La SAG sabem que té un gerent, i per tant aqueixa dedicació jo crec que respecte 
dels delegats que tinguen aqueixa responsabilitat és inferior, perquè hi ha una persona que 
duu la gerència d’aqueixa empresa, i per tant a través d’aqueix Consell d’Administració i d’un 
conseller delegat hi ha un control suficient per a poder-lo portar a terme, i a més pel que fa a 
Policia Local, ja existeix un compromís fins i tot per part del cap que seria directe de tota la 
Policia Local, que és l’alcalde, de parlar de juntes mensuals, de juntes de Seguretat mensuals, 
i per tant aqueixa estructura piramidal i organitzativa amb dedicació exclusiva ja la té 
l’alcalde mateix. Evidentment és un suport major tindre un conseller, un delegat en aquest cas 
de Policia Local, que jo estic convençut que la senyora Murciano exercirà la seua labor 
esplèndidament, però a més aqueixa estructura organitzativa piramidal també té en l’actualitat 
un intendent general com en aquest cas és el nostre cap de policia Rafael de Manuel, i per tant 
jo crec que està més que justificat per què en aquest cas no hi ha alliberament. 

Sr. Goig, quant a la necessitat de dedicació exclusiva per part d’integrants de l’Equip 
de Govern, doncs jo, mire, és una obvietat, en l’actualitat doncs som aritmèticament un Equip 
de Govern en minoria, i vam detectar en el Ple passat molts de nosaltres, en tenim no una sinó 
quatre grosses com pot ser Hisenda, Urbanisme, i jo li vaig posar el meu cas i el meu 
exemple, però és que qualsevol que prenga dels meus companys té aqueixa mateixa 
responsabilitat. Hem limitat evidentment el nombre d’alliberats, perquè també ho 
consideràvem adequat, però el que no ens pot negar evidentment és aqueixa necessitat per a la 
resta que assumim totes i cadascuna de les competències en la necessitat d’una dedicació 
exclusiva a totes i cadascuna de les delegacions.” 

 
El portaveu del Grup BLOC, SR. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, no m’ha convençut 

en absolut perquè si recordem les xifres estem parlant, en el cas de la Policia, de més de 100 
funcionaris, un tema importantíssim que necessita una dedicació exclusiva del regidor o en 
aquest cas de la regidora del ram, molt convenient i més tenint en compte que la Policia 
funciona les 24 hores evidentment, i una cosa és l’intendent general i una altra és la 
responsabilitat política directa. I en el cas de la SAG, i a més en l’anterior legislatura també 
ho tenia igualment clar, estem parlant no solament d’un pressupost que representa el 20%. És 
escandalós, però és així; ja ens agradaria que no fóra així, però és així, i no recorde ara 
exactament la xifra; estàvem apuntant quasi 400, 400 treballadors, pot haver un gerent, 2 i 
quatre gerents i pot haver fins i tot una empresa que es dedica a la gerència de la SAG, però 
indubtablement la persona que es responsabilitze la dur la SAG ha de dedicar-se 
exclusivament a l’Ajuntament. També és un servei de 24 hores i que convé una atenció 
escrupolosa i diària i contínua. Perquè són nombrosos els problemes que es generen en la 
SAG dia a dia. 
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I evidentment, jo l’única cosa que apunte, i saben perfectament que el nostre vot és a 
favor, és que convindria que la persona que duu la SAG i a més en aquest cas la Policia, a part 
d’altres delegacions, estiguera alliberada.” 

 
El portaveu del Grup SP, SR. GOIG, manifesta: “Bé, molt breument contestaré al 

senyor Muniesa. Mire, vosté ho pot emmascarar com vulga, però estan fent vostés un discurs 
totalment oposat a la legislatura passada, totalment oposat, no s’assembla gens, no és que no 
s’assembla en res, és que és justament el contrari. 

Això d’una banda, i no incidiré més que estan vostés, que són un govern en minoria, 
per descomptat que són un govern en minoria. Ací tota l’oposició se n’ha adonat; els únics 
que sembla que no se n’han adonat són vostés.” 

 
La portaveu del Grup PSOE, SRA. CALERO, indica: “Molt breument, a totes i a tots, 

continua sent la seua proposta. Nosaltres, ja ho explicàrem en el Ple anterior, no hi estem 
d’acord, però ja li dic que tampoc no continuarem fent batalla d’aquest tema. Pensem que la 
comissió, la Junta de Govern ha d’estar alliberada totalment. Ho creiem i ho mantenim, i a 
més seria un bon moment per a anar consolidant estructures d’aquest Ajuntament. 

No concep els regidors a temps parcial, que van i vénen que vénen i van, amb àrees 
tan importants com és el treball tan important d’aquesta ciutat. 

A més, vostés justifiquen fins a 6 la quantitat de grans àrees en les quals 
tradicionalment s’ha anat estructurant l’organització politicoadministrativa municipal i que 
actualment es mantenen. Jo li vull dir que té 6 grans àrees, però té 5 delegats per a aqueixes 
àrees, amb la qual cosa, algun altre regidor s’alliberarà i no és delegat d’àrea. 

Amb això, jo crec, com diu el Sr. Goig, que ho disfressen; bé, jo crec que vostés han 
dit que dos regidors no s’alliberaran perquè no els interessa econòmicament, perquè no els 
interessa laboralment, perquè no els interessa pel que siga, i han muntat el discurs, i han 
muntat l’estructura, per a encabir-ho en la seua proposta. 

Li dic que no hi estic d’acord. M’alegra que vagen entenent després de quatre anys 
que haja fet falta que estiguen governant per a adonar-se de la necessitat que ha d’haver 
alliberats en l’Ajuntament, però no compartisc la seua proposta perquè continue dient que la 
Junta de Govern ha d’estar alliberada, per a estar al 100% defensant els interessos de la ciutat, 
i perquè mai es barrege allò públic amb les coses privades. Gràcies.” 

 
El portaveu del Grup PP, SR. MUNIESA, indica: “Bon dia novament. Mire, Sr. 

Fernández, jo crec que en gran mesura a part perquè evidentment la justificació que li he dit 
anteriorment també és una decisió personal dels regidors delegats que té en aquest cas l’equip 
de govern de dedicar-se en la forma que ells consideren oportuna, i estic convençut que els 
meus companys, tots i cadascun d’ells, exerciran brillantment les funcions que els han 
encomanat. 

No per això es fa necessari, evidentment, però li agraïsc el que vosté puga dir, que en 
un moment donat doncs considera oportú que la gent que duguera la SAG. M’agradaria també 
recordar-li que en la passada legislatura la SAG evidentment no tenia a ningú dedicat, 
evidentment en exclusivitat; d’acord. 

I per això la pregunta seria per què hui es fa necessari i en la passada no. Jo estic 
convençut que, evidentment per aqueixa major dedicació, té capacitat suficient en aquest cas 
la Sra. Murciano, i estic convençut perquè aqueixa gran quantitat de treball que porta la SAG 
i no solament la SAG, sinó la Policia Local, puga exercir-la amb total efectivitat. 

Sr. Goig, parla novament de començar a caminar; això és el que estem fent, començar 
a caminar, i ja en aqueix ple, que jo crec que tot el món coneix perquè l’hem anat analitzant 
tots des d’un costat, des d’un altre, per qui en aquell moment era portaveu suplent en el meu 
partit que era el Sr. Castelló, i també pel portaveu titular que era el Sr. Borrás, parlava de la 
necessitat de gent alliberada per a atendre a les tasques de govern. Mire, nosaltres considerem 
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hui que aqueixes necessitats es cobreixen evidentment amb la gent que justifica la proposta 
que hui ve al Ple. Això, mire, potser en un futur, qui li diu a vosté que no, que en una Junta de 
Portaveus tornem a entrar a debatre aquestes qüestions, o fins i tot quan s’analitze i s’haja de 
debatre tot el contingut del ROM es parlen totes i cadascuna d’aquestes qüestions i a la vista 
del camí que hàgem fet puga dir: “em fan falta més mitjans o menys, o els que actualment es 
tenen estan més que justificats”. 
Nosaltres entenem que hui tal com ve aquesta proposta està degudament justificada i 
evidentment s’ha donat solució a les necessitats plantejades. I res més. Moltes gràcies.” 
 
 A la vista de tot això, l’Ajuntament Ple, per 13 vots a favor de PP, BLOC i EU, 5 vots 
en contra de SP i 6 abstencions de PSOE, ACORDA: 
 PRIMER: Fixar en concepte de “assistències” per la concurrència efectiva dels 
membres de la corporació a les sessions dels òrgans col·legiats existents en l’organització de 
l’Ajuntament de Sagunt, les següents quantitats: 
Assistències a sessions ordinàries  
del Ple de l’Ajuntament  
(una al mes) 

250 euros 

Assistències a sessions extraordinàries  
del Ple de l’Ajuntament 
(màxim una al mes) 

125 euros 

Assistències a sessions  
de la Junta de Govern Local 
(màxim quatre al mes ) 

85 euros 

Assistències a sessions de Comissions Informatives,  
Meses de Contractació,  
o d’altres complementaris de l’organització 
municipal 
(màxim dos al mes ) 

260 euros 

Assistència a Junta  
de Portaveus Ordinàries 
(màxim una al mes ) 

125 euros 

Assistència a Junta  
de Portaveus extraordinàries (màxim una al mes ) 

65 euros 

Els presidents de les Comissions Informatives, en atenció a la seua especial dedicació i 
responsabilitat, percebran en concepte de “assistències” les quantitats anteriorment fixades 
incrementades en un vint-i-cinc per cent. 

SEGON: Establir, conforme a les quantitats consignades en el Pressupost Municipal 
vigent, com a retribucions brutes anuals referides a catorze mensualitats dels membres de la 
corporació que servisquen el càrrec amb dedicació exclusiva, les següents : 
Ajuntament (Pressupost 2006 prorrogat) 50.089,76 euros 
Regidors amb dedicació exclusiva  
(Pressupost 2006 prorrogat ) 

37.400,30 euros 
 

 TERCER: Determinar la dedicació exclusiva dels següents càrrecs: 
 1. Alcaldia-Presidència. 
 2. Regidors delegats membres de la Junta de Govern Local amb dedicació exclusiva: 
fins a la quantitat de sis (quantitat de Grans Àrees en les quals tradicionalment s’ha 
estructurat l’organització politicoadministrativa municipal, i que actualment es manté). 
 3. Regidors amb dedicació exclusiva: fins a quatre (un per grup polític municipal dels 
constituïts en la corporació que tenen com a funció el control del Govern Local). 
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 QUART: L’Alcaldia-Presidència dictarà les corresponents resolucions determinant els 
membres de la corporació que prestaran els seus càrrecs en règim de dedicació exclusiva i els 
seus efectes temporals. 
 CINQUÉ: Les retribucions als membres de la corporació que servisquen els seus 
càrrecs en règim de dedicació exclusiva i les quanties de les indemnitzacions per 
“assistències” s’incrementaran anualment en la quantia de l’índex de preus al consum (IPC) 
oficialment aprovat referit a l’any natural. 

SISÈ: Fixar com a quantitats a percebre pels grups polítics municipals, a l’empara del 
que estableix l’article 73.3 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim 
Local, les següents: (la quantitat fixa s’incrementarà amb la corresponent al nombre de 
regidors que integren el grup polític municipal): 
Quantitats fixes a percebre per cadascun dels grups polítics 
municipals. 

 
1.200 euros anuals 

Quantitats a percebre per cada grup per cadascun dels 
regidors adscrit al grup. 

 
500 euros anuals 

Les quantitats assenyalades han de ser utilitzades pels grups polítics municipals 
segons les previsions establides en la Llei Reguladora de les Bases del Règim Local. 
 SETÉ: Amb la finalitat de dur a efecte aquests acords, s’efectuaran els ajustaments i 
les modificacions en el Pressupost Municipal que procedisquen segons el dret. 
 HUITÉ: Aquest acord, així com aquells que en la seua aplicació dicte l’Alcaldia, es 
faran públics en el tauler d’anuncis de l’Ajuntament i es publicaran en el Butlletí Oficial de la 
Província de València. 
 
 
3 CREACIÓ DE LLOCS DE TREBALL RESERVATS A PERSONAL 
EVENTUAL. EXPT. 26/07-C: 
 Vist que, després de la denegació en la sessió plenària del passat 4 de juliol de la 
proposta d’aquesta Alcaldia-Presidència en el tema de referència, i després de la reunió dels 
portaveus dels diferents grups municipals en data cinc de juliol, s’ha arribat a un consens que 
es tradueix en la proposta que es fa en aquest expedient. 

Vist que, la legislació vigent permet en ocasió de la constitució d’una nova corporació, 
o en el moment de l’aprovació del Pressupost anual, crear llocs de treball reservats a personal 
eventual que prestarà funcions de confiança o assessorament especial als membres de la 
corporació o aquelles altres que el Ple de la corporació determine en ocasió de la seua creació. 
 Vist que en el Pressupost Municipal vigent aquesta figura de personal eventual apareix 
en la Relació de Llocs de Treball amb funcions d’assessorament als grups polítics municipals 
i té la consignació pressupostària adequada per a atendre la despesa que ocasionen els que fins 
ara hi havia (en el Pressupost Municipal figuren 3 llocs de treball reservats a personal 
eventual). 
 Vist que, en la sessió plenària del vint-i-huit de juny de dos mil tres es va mantindre 
l’estructura del personal eventual que era habitual en l’organització de l’Excm. Ajuntament de 
Sagunt de manera que prestaren els seus serveis com a assessor dels diferents grups polítics 
que integren la corporació, al mateix temps que es va procedir a igualar les retribucions de 
tots ells, fixant-ne un per cadascun dels grups polítics amb representació en l’Ajuntament 
(fins a cinc). 
 Vist que el Ple de la corporació, en la sessió del vint-i-huit de juny de dos mil tres 
assenyalava en la part dispositiva de l’acord adoptat: PRIMER: Establir un màxim de sis llocs 
de treball (un per cada grup polític) reservats a personal eventual dels existents en la relació 
de llocs de treball que figura com a annex al Pressupost. Aquest personal realitzarà funcions 
d’assessorament al grup polític municipal al qual es trobe adscrit. SEGON: .......... TERCER: 
L’Alcaldia-Presidència, a sol·licitud del portaveu del grup polític municipal corresponent, 
procedirà al nomenament de la persona que resulte proposada, tenint en compte que aquests 
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nomenaments són incompatibles amb l’assignació de dedicació exclusiva del regidor que 
puga correspondre a cada grup”. 
 Vist que, mentre no es faça la reestructuració dels òrgans de govern i de control de 
l’Excm. Ajuntament de Sagunt (en seu del Reglament Orgànic Municipal pendent) i es 
reflectisca aquesta estructura en el Pressupost Municipal corresponent, s’estima convenient la 
modificació, amb canvis mínims, dels acords plenaris anteriors, dotant els Grups Polítics 
Municipals de l’estructura de personal imprescindible per a assolir el seu adequat 
funcionament, estructura que pretén ser operativa amb independència dels canvis que puguen 
produir-se en el Govern Municipal. 

Vist que, amb vista a fer possible aquesta operativitat tant per a l’exercici de les 
funcions que legalment i reglamentària són exigibles als Grups Polítics Municipals, com per a 
assolir un millor servei als ciutadans (cal no oblidar que la formació dels Grups Polítics 
Municipals no és diferent de l’estructuració, a nivell d’organització municipal, de la voluntat 
dels ciutadans lliurement manifestada en les eleccions locals) s’entén convenient addicionar 
als anteriors, un lloc de treball reservat a personal eventual, que s’encarregue, amb un nivell 
d’administratiu, de la secretaria –entesa en la seua accepció més àmplia– del Grup Polític 
Municipal, al mateix temps que roman en aqueixa estructura, i el lloc d’assessor al servei de 
cadascun dels grups polítics municipals amb representació en l’Ajuntament. 
 Atés que l’article 73,3, segon paràgraf de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local, en prohibir que les dotacions econòmiques que el Ple de les 
corporacions locals pot destinar al funcionament dels grups polítics municipals “puguen 
destinar-se al pagament de remuneracions de personal de qualsevol tipus al servei de la 
corporació“, està indirectament imposant que el personal al qual s’assigna aquestes funcions 
dins dels grups municipals constituïts en la corporació (confiança i assessorament) haja 
d’entrar de ple dins del personal eventual de l’Ajuntament. 
 Atés que el present acord se sosté legalment en les previsions establides en l’article 
104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local , que indica: “1. El 
nombre, característiques i retribucions del personal eventual serà determinat pel Ple de cada 
corporació al començament del seu mandat. Aquestes determinacions solament podran 
modificar-se amb motiu de l’aprovació dels Pressupostos anuals. 2. El nomenament i 
cessament d’aquests funcionaris és lliure i correspon a l’Alcaldia o a la Presidència de 
l’entitat local corresponent. Cessen automàticament en tot cas quan es produïsca el 
cessament o expire el mandat de l’autoritat a la qual presten la seua funció de confiança o 
assessorament. 3. Els nomenaments de funcionaris d’ocupació, el règim de les seues 
retribucions i la seua dedicació es publicaran en el Butlletí Oficial de la Província i, si escau, 
en el de la corporació”. 
 Atés que el present acord no ha pogut ser dictaminat per cap Comissió Informativa 
perquè no estan constituïdes encara. 
 

El portaveu del Grup BLOC, SR. FERNÁNDEZ, manifesta: “Bé, jo crec que el públic 
ja ha descobert què és el que passava, què és el que passava senzillament. He de dir que 
considere respectable, però evidentment m’hauria agradat, jo crec que als ciutadans també els 
hauria agradat més que les coses es posaren damunt de la taula amb total transparència, 
veritat, i amb total responsabilitat. Jo crec que en política cada regidor, cada representant, 
cada grup s’ha de fer responsable de quines són les seues propostes i explicar-les als 
ciutadans. En democràcia, la responsabilitat i la transparència són fonamentals. 

En l’anterior Ple el BLOC ja va explicar que considerava que els grups de l’oposició 
necessitaven un alliberat, una persona alliberada, com hi havia hagut en l’anterior legislatura, 
i vull recordar que en l’anterior legislatura el Grup Popular tenia 8 regidors i un alliberat, SP 
tenia tres regidors i un alliberat, i el Sr. Cortés tenia un regidor i un alliberat. Nosaltres 
pensem que l’oposició té bastant per a desenvolupar la seua faena. I en aqueix sentit creiem 
que per coherència, i a més pel que decidírem en l’anterior legislatura, nosaltres no donarem 
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suport a aquesta proposta de dos alliberats, encara que un tinga la qualificació 
d’administratiu, per a aquesta legislatura. 

Nosaltres no hi donarem suport perquè pensem que és una proposta incoherent i 
pensem que no s’ha produït de la forma que un sistema democràtic transparent necessita, i 
s’ha dilatat la decisió fins a aquest Ple, perquè en definitiva crec que hi havia gent que volia 
tindre dos alliberats però no volia dir-ho, però no volia dir-ho. I per tant la cosa ha arribat, i 
ara cada grup tindrà dos alliberats, hi haurà més alliberats que en l’anterior legislatura, i tots 
tan contents, però no sé si la coherència en democràcia és un valor que estiga molt en alça, 
però en definitiva això és el que ha passat. Hui tots tan contents: ja no hi haurà 15 alliberats, 
n’hi haurà 17. Sí que amb la categoria d’administratiu, i tots tan contents, no ha passat res, i 
uns dies més tard ja està el tema solucionat. 

Bé, el BLOC, com sempre, o com quasi sempre, tampoc vull ser tan pretenciós, com 
quasi sempre pretenem aportar alguna cosa nova: la dignitat de la vida política, i pensem que 
la nostra postura més coherent és no donar suport a aquesta proposta.” 

 
El Portaveu del Grup SP. SR. GOIG, diu: “Bé, nosaltres votarem en contra d’aquesta 

proposta també, no la votarem. En principi no ens sembla malament que es dote l’oposició 
dels mitjans necessaris per a oposició. No la votem perquè no estiguem d’acord amb el 
plantejament que fa el Partit Socialista que al principi ens sembla com ja vam dir un punt en 
el desbloqueig d’aquest tema. Ara, en el que efectivament no estem d’acord és en el nombre 
d’alliberats que queda al final, que és un resultat de 17 alliberats, que no es manté una 
proporcionalitat de cara a l’oposició, i clar, aquest punt va irremeiablement lligat amb el punt 
anterior. I el punt anterior és que representa que un govern en minoria té al final 9 alliberats, 
diguem-ho com siga, entre administratius i entre personal, diguem regidors alliberats o 
assessors de grup. 

Per tant, la nostra postura serà la mateixa, la que hem mantingut fins ara, i votarem en 
contra d’aquesta proposta. Gràcies.” 

 
El SR. ALCALDE-PRESIDENT indica: “Si em permeten, entendran que jo em 

trastorne una miqueta en haver parlat en la Junta de Portaveus d’aquest tema i haver eixit, jo 
crec que amb un acord en què al final va haver-hi consens, i ara donar-se aquesta situació. Per 
tant, com nosaltres vam portar al Ple anterior una proposta que va ser derrotada i aquesta 
sembla que tenia el consens de tots, si els sembla anem a fer el segon recés del dia i parlem 
del tema.” 

 
El Portaveu del Grup EU, SR. LÓPEZ-EGEA, indica: “Jo no volia intervindre en 

aquest punt, però vistes les intervencions... A partir d’ara, el que es parle en la Junta de 
Portaveus tinguen clar que és paper mullat, que no tinguem tots clar. 
En l’última intervenció en aquest Ple nosaltres ens absteníem perquè volíem forçar una 
situació de consens en aquest tema que no podia ser un arma llancívola. Ens reunírem en la 
Junta de Portaveus totes les forces polítiques i s’arriba a un acord, s’arriba a un consens, i de 
fet es va traure una nota pública protegida per totes les forces polítiques, i ara es ve a aquest 
Ple a fer demagògia. I tristament a convertir el que és un acord per consens en la Junta de 
Portaveus en interessos partidistes i benefici de cara a l’opinió pública pel que fa a aquest 
tema novament.” 
 
 A les 13 hores i 45 minuts s’acorda un recés de la sessió, que es reprèn a les 13 hores i 
50 minuts. 
 

El portaveu del Grup SP, SR. GOIG, indica: “Bé, anem a veure, bon dia una altra 
vegada. Manifestem que nosaltres en la Junta de Portaveus diguérem que açò s’hauria de 
sotmetre a vot, per tant reitere que en principi ens semblava que la proposta realitzada pel 
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PSOE tenia les seues parts positives quant al desbloqueig. No estem d’acord en alguns 
aspectes que es presenten en la proposta, però podia ser un tema de desbloqueig, però el que 
no estem disposats és a assumir 17 alliberat per part d’aquest Ajuntament, perquè ens sembla 
incoherent amb tot el que hem estat dient i el discurs que hem estat fent durant dos anys. Hem 
estat parlant també de la proporcionalitat, no estem d’acord amb la proporcionalitat en el tema 
d’alliberats i ens sembla que aquest tema no pot deslligar-se del primer tema que s’ha tractat 
ací. I no es poden fer dues diferències, per tant, continua un govern en minoria tenint 9 
persones a la seua disposició alliberades. Recordem que aquest govern està en minoria perquè 
li dóna la gana estar en minoria, l’oposició continua amb 8 i a més no d’una forma 
proporcional. 

Per tant, si hi haguera hagut potser una meditació en el primer punt, sí que és possible 
que Segregación Porteña s’haguera abstingut en aquest tema, però com que no la veiem, hi 
votarem en contra. 

M’alegre, almenys, que el secretari de la creconega que efectivament nosaltres no 
arribàrem a un acord. Vam dir que en principi ens semblava un bon tema per a començar a 
parlar que s’havia de votar, i que nosaltres ens desmarcàrem de traure un comunicat; vam dir 
d’un principi d’acord, però mai d’un acord en ferm. Simplement deixar-ho sobre la taula, i dir 
que nosaltres votarem en contra.” 

 
El Portaveu del Grup PP, SR. MUNIESA, indica: “Bon dia. Anem a veure: la veritat 

és que jo, després d’aquests dies de tant de parlar de coherència, incoherència... Sr. Goig, jo 
crec que és més incoherent estar parlant, dir que sí a una cosa, a una proposta per a després 
dir que no. Perquè hom no està d’acord, perquè si hom està d’acord amb la proposta està 
d’acord amb la proposta, no pot dir doncs que no. Intentar separar una dedicació exclusiva de 
les de la resta, jo crec que no és el mateix. No és el mateix tampoc que hi haguera dotze 
alliberats d’un equip de govern enfront de tres de l’oposició, i que en aqueixa ràtio siga 9 a 8, 
però bé, és el que hem estat justificant. 

Evidentment, u pot considerar una llàstima que aquesta proposta, la proposta que va 
llançar la Sra. Calero en la Junta de Portaveus, no haguera arribat abans. Doncs bé, arriba 
quan arriba, per la nostra banda és el que sempre hem estat dient, jo crec que tots els grups 
hem estat partidaris d’arribar a una proposta de consens, i aquesta és la proposta de consens 
que hui hem portat a Ple. 

Buscant sempre el consens major, perquè d’altra manera la proposta de què partia el 
PP, o que presentava en aquest cas des de l’Alcaldia, era la que es va portar al Ple fa 5 dies on 
dos grups de l’oposició van manifestar que si no s’arribava a –bé, un d’ells va dir que si no 
s’arribava a– un major consens la confirmarien, i altre dels grups deia, i de fet ho va fer en 
aqueix mateix Ple, va confirmar aqueixa solució. 

Per tant, evidentment jo crec que les propostes de consens, i aquesta ho és, el més 
ampli possible que s’ha intentat buscar en Junta de Portaveus, i si no al final tindrà la raó 
Fernando López-Egea que en les Juntes de Portaveus, el sentit que els volem donar, que 
realment valga el que ací es parle, es discutisca i s’arribe a principis d’acord. Si no, doncs bé, 
això d’haver-nos de reunir cada dos o tres dies, amb propostes, amb dedicació, amb..., no 
valdria per a res. Jo crec que serà bo, no solament per al bon funcionament de futur, sinó 
també per a solucions que s’hagen d’adoptar en aquest Ple per al futur i per als nostres veïns, 
que realment siguen positives i siguen efectives el que u acorda en una Junta de Portaveus i 
que després es confirme en el Ple. 
Aqueixa proposta de consens, com reitere que és la més àmplia possible després de la 
proposta que va realitzar la Sra. Calero, substitueix la que nosaltres proposàvem en aquell 
moment, perquè considerem necessari arribar a acords d’àmplia base, i en aquest cas ho és.” 
 
 A la vista de tot l’exposat, l’Ajuntament Ple, per 19 vots a favor de PP, PSOE, BLOC i 
EU, i 5 vots en contra de SP, ACORDA: 

 10



 PRIMER: Establir els següents llocs de treball reservats a personal eventual: 
1. CINC LLOCS DE TREBALL DE SECRETARI/SECRETÀRIA DE GRUP 

POLÍTIC MUNICIPAL. 
Lloc de treball de confiança a nivell administratiu amb estructura retributiva idèntica 

als llocs de treball de secretaria de l’Alcaldia, al qual s’assignen unes retribucions brutes 
anuals de 23.397,04 euros. 

2 . CINC LLOCS DE TREBALL D’ASSESSOR DE GRUP POLÍTIC MUNICIPAL. 
Lloc de treball de confiança i assessorament especial del Grup Polític Municipal, al 

qual s’assignen unes retribucions brutes anuals de 30.000,00 euros. 
 SEGON: Les retribucions a percebre pel personal eventual ho seran d’acord amb les 
normes dictades a aquest efecte per l’Estat, la Comunitat Valenciana i altres d’aplicació en 
l’àmbit municipal, delegades en l’Alcaldia expressament perquè dicte les resolucions que 
escaiga en dret per a l’efectivitat de l’acord anterior. 
 TERCER: L’Alcaldia-Presidència, a sol·licitud del portaveu del grup polític municipal 
corresponent, procedirà al nomenament de les persones que resulten proposades.  

QUART: En el cas que els grups polítics municipals opten per fixar la dedicació 
exclusiva per a algun dels seus membres que no ocupe delegacions de l’Alcaldia, es 
disminuirà en un lloc de treball el nombre de personal eventual destinat al seu servei.  

CINQUÉ: Amb la finalitat de dur a efecte aquests acords s’efectuaran els ajustaments i 
les modificacions en el Pressupost Municipal que procedisquen en dret. 
 
 
 I sense més assumptes, la Presidència alça la sessió a les 14 hores, de la qual, com a 
secretari, done fe. 
 
 
ACOMPLIU-HO: L’ALCALDE. 
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